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ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» 
 

 ∆ΗΜΟΣ Ε∆ΕΣΣΑΣ   

 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

ΑΠΟ ΤΟ ΠΡΑΚΤΙΚΟ ΤΗΣ 23ης  ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ∆ΗΜΟΥ 

Ε∆ΕΣΣΑΣ ΣΤΙΣ 29 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2014 

 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ :  221/2014      

ΘΕΜΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ  ∆ΙΑΤΑΞΗΣ: 

10. ΑΝΑΠΡΟΣΑΡΜΟΓΗ Ή ΜΗ ΤΩΝ ΤΕΛΩΝ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ ΚΑΙ ΦΩΤΙΣΜΟΥ ΚΑΙ ΜΕΙΩΣΗ Η 

ΜΗ ΤΩΝ ΤΕΛΩΝ ΓΙΑ ΤΑ ΑΤΟΜΑ ΜΕ ΕΙ∆ΙΚΕΣ ΑΝΑΓΚΕΣ ΚΑΙ ΤΙΣ ΤΡΙΤΕΚΝΕΣ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΕΣ 

 

 Σήµερα Τετάρτη 29 Οκτωβρίου 2014 και ώρα 18.00΄ το ∆ηµοτικό Συµβούλιο 

συνήλθε σε τακτική δηµόσια συνεδρίαση στην αίθουσα συνεδριάσεων του ∆ηµοτικού 

Συµβουλίου Έδεσσας, ύστερα από την µε αριθµ. πρωτ. 31.831/24-10-2014 έγγραφη 

πρόσκληση του Προέδρου κ. Φίλιππου Γκιούρου, η οποία δηµοσιεύτηκε στον ειδικό χώρο 

ανακοινώσεων του ∆ηµοτικού Καταστήµατος και επιδόθηκε νόµιµα, όπως ορίζουν οι 

διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 «Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της 

Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης – Πρόγραµµα Καλλικράτης». 

 Πριν από την έναρξη της συνεδρίασης ο Πρόεδρος διαπίστωσε ότι ήταν παρόντα 

τα 24 από τα 27 µέλη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και ονοµαστικά οι:  

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 

1 Γκιούρος Φίλιππος (Πρόεδρος) 13 Λαµπρόπουλος Κωνσταντίνος 

2 Παρθενόπουλος Γεώργιος (Αντιπρόεδρος) 14 Μάρκου ∆ιονύσιος 

3 Πισλίνας Χρήστος (Γρ/τεας) 15 Πέτκος Χρήστος  

4 Βερικούκης Χρήστος  16 Ρυσάφης Αντώνιος 

5 Γιώγας ∆ηµήτριος  17 Σαµλίδης Μιχαήλ 

6 ∆ασκάλου Χρήστος  18 Σόντρας Ιωάννης  

7 ∆ηµητριάδης Βασίλειος 19 Ταµβίσκου Ευτυχία  
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8 ∆ίου Αναστάσιος 20 Ταπαζίδης ∆ηµήτριος 

9 Ζδρου Αικατερίνη  21 Τσιβόγλου Χρήστος  

10 Ιατρίδου – Βλαδίκα Αναστασία 22 Φουνταλής Μιχαήλ  

11 Κατσάρα – Βλάχου Μαρία  23 Φράγκου-Κυανίδου Ελισάβετ 

12 Κούκος Γεώργιος 24 Χατζόγλου Ιωάννης 

 

  

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης αποχώρησε από τη συνεδρίαση 

κατά τη συζήτηση του 20ου θέµατος της ηµερήσιας διάταξης. 

 Στη συνεδρίαση προσκλήθηκαν και παραβρέθηκαν ο Πρόεδρος της ∆ηµοτικής 

Κοινότητας Έδεσσας κ. Γαλανός Πέτρος και οι Πρόεδροι των Τοπικών Κοινοτήτων: 

α) Άγρα κ. Θεόφιλος Καραµπάσης, 

β) Βρυτών κ. Θωµάς Τζαβέλας, 

γ) Καρυδιάς κ. Πέτρος Πασιαλής, 

δ) Φλαµουριάς κ. ∆ηµήτριος Τότλης, 

ε) Νησίου κ. Χρήστος Τσαπκίνης, 

στ) Παναγίτσας κ. Γεώργιος Παπαδόπουλος, 

για τα θέµατα που περιλαµβάνονται στην ηµερήσια διάταξη και αφορούν τις 

αντίστοιχες κοινότητές τους.  

Απόντες Πρόεδροι Τ.Κ., αν και κλήθηκαν νόµιµα: 1.Άρνισσας κ. Κυριάκος 

Χατζηγεωργούδης, 2.Αγ. Αθανασίου  κ. Βασίλειος Νάντσης, 3.Περαίας κ. Θεµιστοκλής 

Καρυδόπουλος, 4.Σωτήρας κ. Αθανάσιος Μπογόιτσης. 

Απουσίασε από τη συνεδρίαση και ο εκπρόσωπος της Τ.Κ. Γραµµατικού κ. 

Νικόλαος Μούκας, αν και κλήθηκε νόµιµα.  

Ο ∆ήµαρχος κ. ∆ηµήτριος Γιάννου προσκλήθηκε και παρίσταται στη συνεδρίαση. 

 Στη συνεδρίαση παραβρέθηκε και η Ουρανία Πασιαλή, τακτική υπάλληλος του 

∆ήµου για την τήρηση των πρακτικών. 

Ο Πρόεδρος ύστερα από τη διαπίστωση ότι υπάρχει νόµιµη απαρτία κήρυξε την 

έναρξη της συνεδρίασης του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και πρότεινε να συζητηθούν σήµερα 

ως κατεπείγοντα, σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 7 του άρθρου 67 του Ν.3852/10 

(ΦΕΚ Α' 87) και για την εύρυθµη λειτουργία των υπηρεσιών του ∆ήµου, τα θέµατα: 

ΑΠΟΝΤΕΣ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 

αν και κλήθηκαν νόµιµα 

1 Αρβανιτίδου-Ιωσηφίδου Ζωγράφα 3 Πασχάλης Αλέξανδρος 

2 Μουράτογλου Ιωάννης   
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1.«Αποδοχή χρηµατοδότησης της πράξης «Οδηγός Πόλης ∆ήµου Έδεσσας» από το 

Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Μακεδονία – Θράκη», Άξονας Προτεραιότητας «Ψηφιακή 

Σύγκλιση και Επιχειρηµατικότητα στην ΠΚΜ» και ένταξή της στον Προϋπολογισµό του 

∆ήµου» και 2.«Τροποποίηση της υπ΄αριθµ. 355/2013 απόφασης ∆.Σ. µε θέµα 

«Εκµετάλλευση συστάδων δηµοτικών δασών». 

  Το δηµοτικό συµβούλιο µετά από διαλογική συζήτηση και αφού είδε τις διατάξεις 

του ανωτέρω άρθρου,  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ  

κρίνει τα ανωτέρω θέµατα ως κατεπείγοντα, για τον λόγο που στην εισήγησή του ο 

Πρόεδρος εξέθεσε και τα οποία πρέπει να συζητηθούν σήµερα, σύµφωνα µε τις διατάξεις 

της παρ. 7 του άρθρου 67 του Ν.3852/10 (ΦΕΚ Α' 87) και να ληφθούν σχετικές 

αποφάσεις. 

 

Ο Πρόεδρος εισηγούµενος το 10ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη των 

µελών του ∆ηµοτικού Συµβουλίου την εισήγηση της Οικονοµικής Υπηρεσίας προς την 

Οικονοµική Επιτροπή, η οποία έχει ως εξής: 

«Με τις διατάξεις του άρθρου 19 του 24-9/20-10-1958 Β.∆/τος ¨Περί 

κωδικοποιήσεως εις ενιαίον κείµενον νόµου των ισχυουσών διατάξεων περί των 

προσόδων των ∆ήµων και Κοινοτήτων¨ ορίζεται ότι σε όσους κάνουν χρήση ∆ηµοτικών ή 

Κοινοτικών κτηµάτων, έργων ή υπηρεσιών, ο ∆ήµος ή η Κοινότητα δικαιούται να επιβάλει 

τέλη ή δικαιώµατα που ορίζονται µε απόφαση του ∆ηµοτικού ή Κοινοτικού Συµβουλίου. 

Επίσης από τις διατάξεις του άρθρου 17 του Ν.1080/80 «περί τροποποιήσεως και 

συµπληρώσεως διατάξεων τινών περί των εσόδων των ΟΤΑ Νοµοθεσίας και άλλων τινών 

διατάξεων» ορίζεται ότι τα τέλη αυτά πρέπει να καλύπτουν όλες γενικά τις ετήσιες δαπάνες 

στις οποίες υποβάλλεται ο ∆ήµος ή η Κοινότητα για την συντήρηση ή βελτίωση των 

έργων και την λειτουργία της αντίστοιχης υπηρεσίας.  

Σύµφωνα µε την παρ.3 του άρθρου 65 του Ν.3852/10 αρµοδιότητα του ∆ηµοτικού 

Συµβουλίου είναι να ορίζει τους φόρους, τα τέλη, τα δικαιώµατα και τις εισφορές.  

Με την περίπτωση ζ της παρ 1 του άρθρου 72 του ν. 3852/10 ορίζεται ότι η 

οικονοµική επιτροπή εισηγείται προς το δηµοτικό συµβούλιο την επιβολή τελών, 

δικαιωµάτων και εισφορών. Συνεπώς για τη λήψη απόφασης από το ∆ηµοτικό Συµβούλιο 

περί επιβολής τελών, δικαιωµάτων και εισφορών, απαιτείται η εισήγηση της οικονοµικής 

επιτροπής.  

Κατά τα νοµολογηθέντα του ΣτΕ, οι ρυθµίσεις που αφορούν στη διαδικασία έκδοσης των 

τοπικών κανονιστικών αποφάσεων από τα οικεία συµβούλια, διακρίνονται από τις 
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αποφάσεις κανονιστικού περιεχοµένου που προβλέπονται σε ειδικές διατάξεις νόµων και 

αφορούν περιπτώσεις επιβολής φόρων, τελών και δικαιωµάτων (βλ. ενδεικτ. ΣτΕ 

2211/2003 και 1282/2002). Σύµφωνα µε την εγκύκλιο 41/2007 του ΥΠΕΣ, η νοµολογιακή 

αυτή θέση συµπορεύεται µε τη νοµοθετική πρακτική, κατά την οποία ο τρόπος και η 

διαδικασία επιβολής φόρων, τελών και δικαιωµάτων προβλέπονται ρητά σε αυτοτελείς 

διατάξεις νοµοθετηµάτων, στις οποίες ο νοµοθέτης είτε: 

α) θέτει ο ίδιος το πλαίσιο εντός του οποίου θα ρυθµιστεί ένα σχετικό ζήτηµα κατά δέσµια 

αρµοδιότητα του οικείου ΟΤΑ (π.χ. σύµφωνα µε την παρ. 1 του άρθρου 24 του ν. 

2130/1993, ο συντελεστής του τέλους ακίνητης περιουσίας καθορίζεται µεν µε απόφαση 

του δηµοτικού/κοινοτικού συµβουλίου, οριοθετείται ωστόσο εντός της 

προδιαγεγραµµένης, από την ανωτέρω διάταξη, κλίµακας από µηδέν εικοσιπέντε τοις 

χιλίοις, µέχρι µηδέν τριάντα πέντε τοις χιλίοις),  

β) επιφυλάσσει διακριτική ευχέρεια στους ΟΤΑ για την επιβολή, δι΄ αποφάσεως του οικείου 

δηµοτικού/κοινοτικού συµβουλίου, τελών, εισφορών και δικαιωµάτων, εξουσιοδοτώντας 

περαιτέρω τους ανωτέρω όπως καθορίσουν το ύψος του τέλους, ή της εισφοράς, τους 

υπόχρεους στην καταβολή τους και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια (π.χ. µε την παρ. 14 

του άρθρου 25 του ν. 1828/89, οι ΟΤΑ α΄ βαθµού µπορούν να επιβάλλουν τέλη ή 

εισφορές ανταποδοτικού χαρακτήρα, αναφορικά µε υπηρεσίες ή τοπικά έργα, που 

συµβάλλουν στη βελτίωση της ποιότητας ζωής, στην ανάπτυξη της περιοχής και στην 

καλύτερη εξυπηρέτηση των πολιτών).  

Η επιβολή φόρων, τελών, δικαιωµάτων και εισφορών υπέρ δήµων και κοινοτήτων, 

στο πλαίσιο της σχετικής εκ του νόµου αρµοδιότητάς τους, δεν εµπίπτει στο ρυθµιστικό 

πεδίο των τοπικών κανονιστικών αποφάσεων που εκδίδονται βάσει του άρθρου 79 του 

Κ∆Κ. Ωστόσο, όταν προκύψει περίπτωση επιβολής φόρου, τέλους κλπ, επί θεµάτων για 

τα οποία ο οικείος δήµος ή κοινότητα εκδίδει τοπική κανονιστική απόφαση, µε την οποία 

θέτει κανόνες ή όρους και προϋποθέσεις για τη ρύθµισή τους (π.χ. προσδιορισµός και 

λειτουργία των χώρων στάθµευσης των οχηµάτων, καθορισµός κοινοχρήστων χώρων, 

λειτουργία του συστήµατος ύδρευσης), απαιτείται η έκδοση δύο διακριτών αποφάσεων: 

ειδικότερα, η µία απόφαση θα αφορά τους όρους και τις προϋποθέσεις του υπό ρύθµιση 

θέµατος (σύµφωνα µε τη διαδικασία του άρθρου 79 Κ∆Κ), ενώ µε την άλλη θα 

επιβάλλεται το αντίστοιχο τέλος κλπ.  

Σύµφωνα µε την ίδια πάντα εγκύκλιο, οι κανονιστικές αποφάσεις αναφορικά µε την 

επιβολή φόρων, τελών, δικαιωµάτων και εισφορών λαµβάνονται αποκλειστικά από το 

οικείο δηµοτικό/κοινοτικό συµβούλιο, το οποίο αποτελεί το κυρίαρχο όργανο του 

δήµου/κοινότητας και ισχύει κατά κανόνα για το σύνολο της εδαφικής του επικράτειας 
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(Επιφυλάσσεται ωστόσο στα οικεία δηµοτικά/κοινοτικά συµβούλια διακριτική ευχέρεια ως 

προς την επιβολή διαφοροποιηµένων τελών σε επίπεδο τοπικών διαµερισµάτων, υπό την 

προϋπόθεση ότι οι σχετικές αποφάσεις θα πρέπει να αιτιολογούνται ειδικώς, µε επαρκή 

αναφορά στις τοπικές συνθήκες που επιβάλλουν τη διαφοροποίηση, οι οποίες 

συσχετίζονται προς την οικεία ανταποδοτικότητα). Ως εκ τούτου και κατά την έννοια των 

προδιαληφθησών σκέψεων, οι διατάξεις του άρθρου 79 του Κ∆Κ, οι οποίες προβλέπουν 

ιδιαίτερη διαδικασία έκδοσης των τοπικών κανονιστικών αποφάσεων (γνώµη τοπικού 

συµβουλίου εάν αφορά το τοπικό διαµέρισµα και διαβούλευση µε τοπικούς φορείς), δεν 

εφαρµόζονται για την έκδοση των αποφάσεων που αφορούν στην επιβολή φόρων, 

τελών, δικαιωµάτων και εισφορών.  

Σύµφωνα µε την εγκύκλιο του ΥΠΕΣ∆∆Α 2/2077/14-1-2005 και τη σχετική νοµολογία 

το ∆ηµοτικό Συµβούλιο είναι υποχρεωµένο, κατά τη λήψη των σχετικών κανονιστικών 

αποφάσεων περί επιβολής ανταποδοτικών τελών, να θεσπίζουν τέτοιους κανόνες, 

κριτήρια και συντελεστές, ώστε τα επιβαλλόµενα τέλη να είναι αντικειµενικά, δίκαια και 

ανάλογα της παρεχόµενης υπηρεσίας και της ωφελιµότητας σε κάθε κατηγορία 

υπόχρεων. Θα πρέπει αυστηρά να τηρείται η θεµελιώδης αρχή της ανταποδοτικότητας 

και κατά συνέπεια η αύξηση των τελών πρέπει να είναι ανάλογη µε την αύξηση του 

κόστους των παρεχόµενων υπηρεσιών. Η µη ικανοποίηση των ανωτέρω κριτηρίων, που 

επιτάσσεται από τη φύση των τελών ανταποδοτικού χαρακτήρα, αποστερεί τις 

αποφάσεις επιβολής τους από το στοιχείο της νοµιµότητας. 

Σύµφωνα µε τα ανωτέρω και τα στοιχεία της Οικονοµικής Υπηρεσίας του ∆ήµου 

(λογιστήριο) τα προβλεπόµενα έξοδα για το 2015 ανέρχονται στο ύψος του ποσού των 

ευρώ 1.913.100.00 € ενώ τα έσοδα για το έτος 2015 προβλέπεται να ανέλθουν στο ύψος 

του ποσού των 1.840.700.00 €. 

        Επειδή τα προβλεπόµενα έσοδα δεν καλύπτουν τα έξοδα της παραπάνω 

υπηρεσίας, για το έτος 2015, η υπηρεσία προτείνει αύξηση για το τέλος καθαριότητας και 

φωτισµού στο τέσσερα ( 4 % ) τοις εκατό.   

         Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 12 του άρθρου 25 του Ν. 1828/1989 

«Αναµόρφωση της φορολογίας εισοδήµατος και άλλες διατάξεις», τα τέλη καθαριότητας 

και φωτισµού που προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων  21 και 22  του Β.∆/τος 

24-9/20.10.1958, και του άρθρου 4 του Ν. 1080/80 ενοποιούνται σε ενιαίο ανταποδοτικό  

τέλος. 

Το τέλος αυτό επιβάλλεται για την αντιµετώπιση  των δαπανών παροχής 

υπηρεσιών καθαριότητας και φωτισµού, καθώς επίσης και κάθε άλλης δαπάνης  από 

παγίως παρεχόµενες δηµοτικές υπηρεσίες ανταποδοτικού τέλους στους πολίτες. 
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Για τον καθορισµό του συντελεστή του ενιαίου τέλους και τη διαδικασία βεβαίωσης  

και είσπραξης του τέλους εφαρµόζονται  οι διατάξεις  του Ν. 25/1975, όπως 

τροποποιήθηκαν µε τον Ν. 429/1976 και του άρθρου 5 του Ν.1080/80. 

Έτσι σύµφωνα  µε τις σχετικές διατάξεις του Ν. 25/1975 λαµβάνεται  ως κριτήριο για τον 

καθορισµό του ενιαίου τέλους καθαριότητας και φωτισµού η επιφάνεια   των ακινήτων  

σε τετραγωνικά µέτρα και ορίζονται δύο ( 2) συντελεστές. 

Με το Ν. 429/1976, µε τον οποίο συµπληρώθηκαν ορισµένα κενά του Ν. 25/1975, 

ορίζονται µεταξύ των άλλων και τα εξής: α) παρέχεται η ευχέρεια ορισµού επτά (7) 

συντελεστών για τον υπολογισµό του τέλους αυτού, όπως το δικαίωµα προσδιορισµού 

µειωµένου εµβαδού, ανάλογα µε τις παρεχόµενες υπηρεσίες καθαριότητας, για 

στεγασµένους χώρους πάνω από 1.000 µ2 και για µη στεγασµένους χώρους ανεξάρτητα 

µε το εµβαδόν τους, β) µπορούν οι ∆ήµοι  που έχουν δική τους ταµειακή υπηρεσία όπως 

ο ∆ήµος µας µε απόφαση του ∆ηµοτικού τους Συµβουλίου, να εξαιρεθούν από το µέτρο 

της υποχρεωτικής συνείσπραξης του τέλους από την ∆ΕΗ  γ) οι βιοµηχανίες, τα 

κινηµατοθέατρα  και γενικά οι επιχειρήσεις που λειτουργούν εποχιακά να καταβάλουν 

τέλος ανάλογο µε το χρόνο λειτουργίας  τους κ.λπ.. 

Αναλυτικότερα: 

1. Για τους στεγασµένους χώρους που χρησιµοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 

φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυµάτων δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου από  1,50 € το 

τ.µ. ετησίως  σε 1,56 € το τ.µ. ετησίως 

2. Για τους υπόλοιπους στεγασµένους χώρους άλλης χρήσης που βρίσκονται: 

α) στην ∆ηµοτική Κοινότητα Έδεσσας για τα καταστήµατα από 2,53 € το τ.µ. ετησίως σε 

2,63 € το τ.µ. ετησίως και από   1,90€  το τ.µ. ετησίως  σε 1,98 €  το τ.µ. ετησίως για την 

∆ηµοτική Ενότητα  Βεγορίτιδας . (γραφεία, εµπορικά καταστήµατα, καφενεία, εστιατόρια, 

ζαχαροπλαστεία, εργοστάσια, εργαστήρια κ.λπ.),  

β) σε όλες τις Τοπικές Κοινότητες  του ∆ήµου Έδεσσας από   1,90€  το τ.µ. ετησίως  σε 

1,98€ το τ.µ. ετησίως  (γραφεία, εµπορικά καταστήµατα, καφενεία, εστιατόρια, 

ζαχαροπλαστεία, εργοστάσια, εργαστήρια κ.λπ.).  

3. Οι υπόχρεοι  στην καταβολή του τέλους για τα πτηνοτροφεία του ∆ήµου Έδεσσας 

προσδιορίζεται  από 1,02 € το τ.µ. ετησίως σε 1,06 € το τ.µ. ετησίως    

4. Προσδιορίζει το πλασµατικό εµβαδόν άνω των 1.000 µ2 στεγασµένων χώρων άλλης 

χρήσης στο ένα όγδοο (1/8) του πραγµατικού εµβαδού. 

5. Προσδιορίζει το πλασµατικό εµβαδόν των µη στεγασµένων χώρων άλλης χρήσης, 

όπως είναι οι βιοµηχανίες, τα κινηµατοθέατρα, οι επιχειρήσεις πώλησης οικοδοµικών 
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υλικών, οι σταθµοί και τα συνεργεία επισκευής αυτοκινήτων και οι λοιπές επιχειρήσεις που 

ασκούνται σε µη στεγασµένο χώρο στο ένα όγδοο (1/8) του πραγµατικού εµβαδού. 

Επίσης προσδιορίζει το πλασµατικό εµβαδόν των στεγασµένων χώρων που 

βρίσκονται εκτός σχεδίου της πόλης, στους οποίους έχει επεκταθεί ο δηµοτικός φωτισµός 

οδών, πλατειών και κοινόχρηστων χώρων και για τους οποίους δεν παρέχονται 

υπηρεσίες καθαριότητας, στο ένα όγδοο (1/8) του πραγµατικού εµβαδού.  

Επίσης το τέλος για τους χώρους που στερούνται ηλεκτρικής εγκατάστασης  από 

(0,56 €) το τ.µ. ετησίως σε 0,58 € το  τ.µ. ετησίως». 

Σύµφωνα µε τα παραπάνω η οικονοµική επιτροπή µε την υπ΄ αριθµ. 153/2014 

απόφασή της, εισηγείται οµόφωνα τη µη αναπροσαρµογή των τελών καθαριότητας και 

φωτισµού για το οικονοµικό έτος 2015. 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος του ∆ηµοτικού Συµβουλίου έθεσε υπόψη των µελών την 

από 23/11/2014 εισήγηση του ∆ηµάρχου προς την Οικονοµική Επιτροπή, η οποία έχει ως 

εξής: 

 «Σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 202 παρ.3 του Ν.3463/06, µε απόφαση του 

∆ηµοτικού ή Κοινοτικού Συµβουλίου, που λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του 

αριθµού των µελών του, είναι δυνατή η µείωση δηµοτικών φόρων ή τελών µέχρι το 

πενήντα τοις εκατό (50%), ή η απαλλαγή από αυτούς για τους απόρους, τα άτοµα µε 

αναπηρίες και πολύτεκνους, όπως η ιδιότητά τους οριοθετείται αντίστοιχα από την κείµενη 

νοµοθεσία. 

Στα πλαίσια της κοινωνικής πολιτικής που εφαρµόζει η ∆ηµοτική Αρχή για όλους 

τους κατοίκους του ∆ήµου µας σε διάφορους τοµείς δραστηριότητας, ειδικότερα σε 

εφαρµογή της παρ. 3 του άρθρου 202 του ∆.Κ.Κ. (Ν. 3463/06), προτείνουµε, λόγω των 

δυσµενών οικονοµικών συγκυριών που ισχύουν παγκοσµίως και φυσικά στη χώρα µας, 

τη µείωση στους καταλόγους της ∆ΕΗ των ∆ηµοτικών τελών και ∆ηµοτικού φόρου στους 

κατοίκους µε προβλήµατα αναπηρίας και στις τρίτεκνες οικογένειες. 

Συγκεκριµένα προτείνω τη µείωση κατά ποσοστό 50% των ∆ηµοτικών τελών 

καθαριότητας, φωτισµού και φόρου ηλεκτροδοτούµενων χώρων για την πρώτη και κύρια 

κατοικία των τρίτεκνων οικογενειών, µε ετήσιο συνολικό οικογενειακό εισόδηµα, 

πραγµατικό ή τεκµαρτό, εκκαθαρισµένο κατά το προηγούµενο του έτους ένταξης 

οικονοµικό έτος, µικρότερο των 35.000,00 € και των ατόµων µε αναπηρία από 67% και 

άνω,  µε ετήσιο συνολικό οικογενειακό εισόδηµα, πραγµατικό ή τεκµαρτό, εκκαθαρισµένο 

κατά το προηγούµενο του έτους ένταξης οικονοµικό έτος, µικρότερο των 15.000,00€, 

προσαυξανόµενο κατά 2.000,00€ για κάθε παιδί.  
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Με την υπ΄αριθµ. 355/2007 απόφαση ∆ηµοτικού Συµβουλίου είχε αποφασισθεί η 

µείωση των δηµοτικών τελών σε ορισµένες κατηγορίες αναπήρων µε ποσοστό 

αναπηρίας 67% και άνω µε την προϋπόθεση η αναπηρία να είναι µόνιµη και µη 

αναστρέψιµη. Προτείνεται η ανάκληση της παραπάνω απόφασης, προκειµένου να 

συµπεριληφθούν όλες οι κατηγορίες αναπήρων καθώς και τα άτοµα µε προσωρινή 

αναπηρία.  

Οι προαναφερόµενες µειώσεις θα ισχύσουν από το έτος 2015 και µέχρι 

ανακλήσεώς τους και εφόσον έχουν ολοκληρωθεί οι απαραίτητες διαδικασίες µέσω της 

∆.Ε.Η. ή οποιουδήποτε άλλου παρόχου ηλεκτρικής ενέργειας. Η µείωση αυτή θα 

ανακουφίσει πολλούς συµπολίτες µας και το κόστος αυτό θα βαρύνει την ανταποδοτική 

υπηρεσία του ∆ήµου µας.  

Το συνολικό κόστος από τη µείωση των εσόδων, θα καλυφθεί µε την 

εξοικονόµηση πόρων από τον άµεσο και δραστικό περιορισµό των ελαστικών δαπανών 

των ανταποδοτικών υπηρεσιών. 

Οι εν λόγω µειώσεις θα πραγµατοποιηθούν µε µεταβολή των τ.µ. στη ∆.Ε.Η. ή σε 

οποιοδήποτε άλλο πάροχο ηλεκτρικής ενέργειας, µε «πλασµατικά» τ.µ., που θα 

αντιστοιχούν στο αναλογούν µειωµένο ποσό. 

Τα απαιτούµενα δικαιολογητικά, για την απόδειξη των παραπάνω θα 

υποβάλλονται στο τµήµα προσόδων του ∆ήµου και είναι τα εξής: 

1. Αίτηση του δικαιούχου όπου θα αναφέρονται όλα τα απαιτούµενα 

δικαιολογητικά που θα πρέπει να έχει συνηµµένα. 

2. Αντίγραφο γνωστοποίησης αποτελέσµατος πιστοποίησης αναπηρίας από το 

οποίο προκύπτει το ποσοστό αναπηρίας 67% και άνω (για τα άτοµα µε 

αναπηρία). 

3. Βεβαίωση µόνιµης κατοικίας στο ∆ήµο µας. 

4. Πιστοποιητικό Οικογενειακής κατάστασης. 

5. Πρόσφατη απόδειξη της  ∆.Ε.Η. στο όνοµα του αιτούντος ή µέλους της 

οικογένειας του.  

6. Συµβόλαιο κυριότητας της κατοικίας στο όνοµα του αιτούντος ή µέλους της 

οικογένειάς του. Εάν αυτή είναι δωρεάν παραχώρηση, να προσκοµίζεται Ε2 της 

φορολογικής δήλωσης του ιδιοκτήτη του περασµένου έτους και  εάν είναι 

µισθωµένη, θεωρηµένο και σε ισχύ από την αρµόδια ∆.Ο.Υ.  συµβόλαιο στο 

όνοµα του αιτούντος ή µέλους της οικογένειάς του. 
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7. Στοιχεία (συµβόλαιο ή σχέδιο µηχανικού) για τα πραγµατικά τ.µ. της κατοικίας, 

εάν αυτά δεν προκύπτουν από τα άλλα δικαιολογητικά και επί πλέον δεν 

υπάρχουν ούτε στο αρχείο της υπηρεσίας µας. 

8. Υπεύθυνη δήλωση από τον ιδιοκτήτη του ακινήτου, εφόσον βέβαια δεν είναι ο 

δικαιούχος – ωφελούµενος, στην οποία θα βεβαιώνεται ότι συµφωνεί µε την 

µεταβολή των τ.µ. του ακινήτου του στη ∆.Ε.Η. µε «πλασµατικά»  τετραγωνικά, 

προς όφελος του δικαιούχου µισθωτή ή του παραχωρησιούχου χρήσης του 

ακινήτου του. Επίσης θα δηλώνει ότι αναλαµβάνει την υποχρέωση για 

επανακαθορισµό των σωστών τ.µ. στο ∆ήµο µας, σε περίπτωση αλλαγής 

ενοικιαστή ή παραχωρησιούχου χρήσης αλλιώς ο ∆ήµος θα καταλογίσει στον 

υπόχρεο το όφελός του µε τις νόµιµες προσαυξήσεις.     

9. Υπεύθυνη δήλωση του αιτούντος ότι η όποια αλλαγή προκύψει θα 

γνωστοποιηθεί άµεσα στο ∆ήµο µας (π.χ. απώλεια ιδιότητας, µετακόµιση, 

αλλαγή χρήσης ακινήτου κ.λπ.). Εάν αυτό δε γίνει, ο ∆ήµος θα καταλογίσει στον 

υπόχρεο το όφελός του µε τις νόµιµες προσαυξήσεις.   

10. Εκκαθαριστικό εφορίας τελευταίου οικονοµικού έτους καθώς και το Ε9. Εάν δεν 

υποβάλλεται φορολογική δήλωση, τότε υπεύθυνη δήλωσή τους, θεωρηµένη από 

την αρµόδια ∆.Ο.Υ., ότι δεν υποβάλλεται φορολογική δήλωση σε καµία ∆.Ο.Υ. 

11. Φωτοαντίγραφο ταυτότητας. 

12. Όποιο άλλο δικαιολογητικό τυχόν απαιτηθεί για τη διασφάλιση των 

συµφερόντων του ∆ήµου, σε περίπτωση που κάτι δεν προκύπτει σαφώς από τα 

προηγούµενα ή για περιπτώσεις που δεν µπορούν να προβλεφθούν. 

Κάθε έτος θα κατατίθεται από τους δικαιούχους των µειώσεων στις υπηρεσίες του 

∆ήµου µας, το τελευταίο δίµηνο κάθε έτους, απλή υπεύθυνη δήλωση περί µη αλλαγής 

των όσων έχουν δηλωθεί αρχικά, καθώς και το δικαιολογητικό εκείνο που έχει 

συγκεκριµένη διάρκεια, που θα βεβαιώνει τη συνέχιση της ιδιότητας του δικαιούχου της 

µείωσης.   

Από την κατάθεση της αίτησης που θα συνοδεύεται από τα απαιτούµενα 

δικαιολογητικά, έως την αλλαγή των τ.µ. στη ∆.Ε.Η. ή σε οποιοδήποτε άλλο πάροχο 

ηλεκτρικού ρεύµατος, θα µεσολαβεί πάντα εύλογο χρονικό διάστηµα, κατά τη διάρκεια 

του οποίου σε καµία περίπτωση δεν δηµιουργείται υποχρέωση του ∆ήµου για καταβολή 

αχρεωστήτως εισπραχθέντων ποσών ή συµψηφισµού κ.λπ.» 

 H Οικονοµική Επιτροπή µε υπ΄αριθµ. 170/2014 απόφασή της, εισηγείται στο 

∆ηµοτικό Συµβούλιο τη λήψη κανονιστικής απόφασης σχετικά µε τη µείωση κατά 50% των 

δηµοτικών τελών καθαριότητας, φωτισµού και φόρου ηλεκτροδοτούµενων χώρων, για 
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την πρώτη και κύρια κατοικία των τρίτεκνων οικογενειών και όλων των κατηγοριών 

αναπήρων καθώς και των ατόµων µε προσωρινή αναπηρία, µε τα κριτήρια που 

αναφέρονται στην παραπάνω εισήγηση και αποτελεί αναπόσπαστο µέρος της 

παρούσας. 

Ακολούθησε διαλογική συζήτηση κατά την οποία ο λόγος δόθηκε 

διαδοχικά στα µέλη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου προκειµένου να εκφράσουν τις απόψεις 

τους. 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Βασίλειος ∆ηµητριάδης, ανέφερε τα εξής: Προεκλογικά 

είχαµε µία αντιπαράθεση όσον αφορά την κοινωνική πολιτική και το κοινωνικό πρόσωπο 

του ∆ήµου. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι την περίοδο αυτή που ζούµε, της οικονοµικής 

κρίσης, δυστυχώς πάρα πολλοί συµπολίτες µας υποφέρουν και βρίσκονται σε δεινή 

οικονοµική κατάσταση. Σε αυτή τους τη θέση θα έπρεπε ο ∆ήµος να είναι 

συµπαραστάτης και αρωγός. ∆υστυχώς δεν υπάρχει µέριµνα και κοινωνική πολιτική από 

τη πλευρά του ∆ήµου. Αυτή τη στιγµή θα έπρεπε να υπάρχουν καταγεγραµµένοι σε 

καταλόγους οι συµπολίτες µας και να τους οµαδοποιήσουµε σε ευπαθείς οµάδες της 

πόλης και σε αυτούς να µεριµνήσουµε ώστε και τα τιµολόγια της ∆ΕΥΑΕ και τα τέλη, αν 

όχι µηδενικά τουλάχιστον να είναι µειωµένα. Θα πρέπει ο ∆ήµος να πάρει πρωτοβουλία 

ώστε να ψάξει αυτός να βρει τρόπους, κινητοποιώντας τις κοινωνικές δοµές και 

υπηρεσίες του, γιατί ξέρετε ότι σε µια µικρή κοινωνία είναι πολύ δύσκολο, άνθρωποι που 

µέχρι τώρα ήτανε περήφανοι να έρθουν και να ζητήσουνε, στην ουσία ελεηµοσύνη. 

Ευχαριστώ και πιστεύω να το λάβετε υπόψη σας αυτό κ. ∆ήµαρχε. 

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Μιχαήλ Φουνταλής, ανέφερε τα εξής: Νοµίζω ότι η 

οικονοµική κατάσταση που υπάρχει σήµερα στον τόπο µας συνολικότερα, αλλά ιδιαίτερα 

στον ∆ήµο µας, είναι τραγική, από την άποψη του ότι και οι παραγωγές ήτανε µε 

προβλήµατα και οι τιµές στα αγροτικά προϊόντα πάρα πολύ χαµηλές. Το πρόβληµα της 

ανεργίας έχει πάει στο µη χειρότερα για την πόλη της Έδεσσας και τη γύρω περιοχή, 

ξέρετε ότι φεύγουν γιατί δεν υπάρχουν δουλειές στον τόπο µας. Οι συνταξιούχοι µε τις 

περικοπές έχουν φτάσει σε σηµείο να µην µπορούν να παίρνουν ούτε τα φάρµακά τους 

και εµείς λέµε ότι παρότι υπάρχει πραγµατικά µείωση του εισοδήµατος των δηµοτών µας, 

εµείς κάνουµε κοινωνική πολιτική µη αυξάνοντας τα δηµοτικά τέλη. Αν θέλουµε να 

κάνουµε κοινωνική πολιτική θα πρέπει να µειώσουµε τα δηµοτικά τέλη και να απαιτήσουµε 

από την πολιτεία να επιχορηγήσει το ∆ήµο κι όχι να ικανοποιούµαστε δίνοντας η πολιτεία 

από τους ΚΑΠ και τον προϋπολογισµό  της, κονδύλια που είναι µειωµένα κατά 60% και 

70% µε αυτά που έπρεπε, για να λειτουργήσει στοιχειωδώς ο ∆ήµος, να παρέχει η πολιτεία 

στους δηµότες. Άρα λοιπόν εµείς αν θέλουµε πραγµατικά να εξυπηρετήσουµε του 
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δηµότες και να µη βάλουµε πλάτες στο πως η κάθε κυβέρνηση θα περνάει τη δική της 

πολιτική, θα πρέπει να µειώσουµε τα δηµοτικά τέλη κατά 30%, αυτή είναι η πρότασή µου 

και παρακαλώ τον κ. Πρόεδρο να τη θέσει σε ψηφοφορία.  

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης, ανέφερε τα εξής: Νοµίζω ότι το 

θέµα τελών όποτε µπήκε στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο της Έδεσσας, και δυστυχώς σε όλα τα 

∆ηµοτικά Συµβούλια της Ελλάδας, επαναλαµβάνει τη λογική που κατέστρεψε τη χώρα, τη 

λογική του λαϊκισµού. Θέλουµε να είµαστε ευχάριστοι στα αυτιά των δηµοτών µας, ότι δε 

αυξήσαµε τα δηµοτικά τέλη, µε όλες τις δικαιολογίες που ακούστηκαν, τις οποίες  θεωρώ 

λογικές, ενώ θα έπρεπε σαν δηµοτικό συµβούλιο και όλα τα δηµοτικά συµβούλια να 

ασχοληθούν µε ένα άλλο κοµµάτι, µε αυτό που ονοµάζεται ¨µείωση των δαπανών 

λειτουργίας¨. ∆ιαβάζω στο νόµο γράφει «αντικειµενικά, δίκαια και ανάλογα της 

παρεχόµενης υπηρεσίας και ωφελιµότητας πρέπει να είναι τα τέλη». Κατά τη δική µου 

λογική δεν είναι δίκαιο να πληρώνω τα δηµοτικά τέλη ανάλογα µε τα τ.µ. του σπιτιού που 

µένω ή ανάλογα µε τα πόσα άτοµα  µένουν στο σπίτι. ∆ίκαιο είναι για µένα να πάω στη 

λογική που υπάρχει παντού στις πολιτισµένες κοινωνίες ¨ο ρυπαίνων πληρώνει¨ ή να πάω 

στη λογική ¨πληρώνω όσα πετάω¨ και ευτυχώς στην Ελλάδα υπάρχουν δήµοι όπου 

άρχισαν να µπαίνουν σε αυτή τη λογική. Σε όλη την Ευρώπη ζυγίζουν τα σκουπίδια που 

παράγει ο κάθε πολίτης και δεν πληρώνουν µε τα τ.µ. του σπιτιού, διότι δεν παρέχουµε και 

κίνητρα να µειώσουµε κάτι που έχει µόνο οικονοµικό κόστος, αλλά και µεγάλο 

περιβαλλοντικό κόστος. Θα έλεγα εποµένως η αντιδηµαρχία  που έχει σχέση µε την 

αποκοµιδή των απορριµµάτων, το τοπικό συµβούλιο Έδεσσας, άνθρωποι που 

γνωρίζουν την ανακύκλωση στερεών αποβλήτων, άνθρωποι που έχουν παρεµφερείς 

εµπειρία, να κάνουµε µία ηµερίδα στην οποία να έρθουν τα µέλη του δηµοτικού 

συµβουλίου, των τοπικών συµβουλίων, φορείς της πόλης, για να µιλήσουµε για το άλλο 

κοµµάτι. ∆υστυχώς στην πόλη µας στο επίπεδο που ονοµάζεται ανακύκλωση δεν τα πάµε 

τόσο καλά όσο θα ήθελα, και στη Βεγορίτιδα δυστυχώς ακόµα χειρότερα. Να 

βοηθήσουµε σε µια λογική προβολής της ιδέας της ανακύκλωσης, όπως κάναµε στο 

παρελθόν όταν ήµουν διευθυντής στη Σκύδρα. Πρέπει να δούµε και αυτό το κοµµάτι που 

έχει αξία και οικονοµική και κυρίως περιβαλλοντική που εµένα αυτό µε προβληµατίζει. 

Πρέπει να πείσουµε τους πολίτες της πόλης µας να αγοράζουνε προϊόντα που παράγουν 

λιγότερα σκουπίδια, να παίρνουν βιοδιασπώµενες σακούλες, να προχωρήσουµε στην 

κοµποστοποίηση πολύ γρήγορα στα χωριά, µε ατοµικούς κάδους κοµποστοποίησης, και 

την ανακύκλωση αυτών των τριών γνωστών υλικών σε όλο το ∆ήµο µας.  ∆εν θα 

ακολουθήσω το δρόµο που λέει να πάµε µείωση του 30%, είναι µια ανταποδοτική παροχή 

του ∆ήµου και πρέπει να είναι ισοσκελισµένη και εδώ όπως παρουσιάζεται δεν είναι 
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ισοσκελισµένη, έχει ένα µικρό έλλειµµα. ∆εν µπορώ να καταλάβω γιατί θα πρέπει εγώ ως 

∆ηµοτικός Σύµβουλος να συµφωνήσω µε τα σουπερ µάρκετ της πόλης, που είναι 

απαράδεκτη η συµπεριφορά τους και δεν σέβονται τίποτα, σε αυτούς να αυξηθούν τα 

τέλη. Βγάζουν σκουπίδια ότι ώρα σκεφτούν και στους κάδους ανακύκλωσης, δεν κάνουν 

αυτό που προβλέπεται, ρίχνουν τα πακέτα χωρίς να τα συµπιέζουν. Σε µαγαζιά της πόλης 

µας, που παράγουν επικίνδυνα σκουπίδια, σε αυτά γιατί να πρέπει να είµαι καλός ως 

δηµοτικός σύµβουλος και να µην τους ανεβάσω τα τέλη; Τα λέω αυτά όχι γιατί δεν θα 

ψηφίσω την εισήγηση, θα την ψηφίσω την εισήγηση, αν και θα ήθελα σε µερικούς να 

επιβληθούνε αυξηµένα τέλη.  

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Αντώνιος Ρυσάφης, ανέφερε τα εξής: Κ. Ταπαζίδη, µε 

το σκεπτικό του τρόπου επιβολής του φόρου επί της αποκοµιδής απορριµµάτων µε 

βρίσκεται απόλυτο σύµφωνο. Αυτό για να ξεκινήσει πρέπει σήµερα να ξεκινήσουµε ένα 

διάλογο, µια συζήτηση µε την κοινωνία, µπορεί να µας πάρει ένα, δύο, πέντε χρόνια, 

µπορεί να εξαντληθεί όλη η δηµοτική περίοδος, αλλά ας το ξεκινήσουµε. Μέχρι να το 

ολοκληρώσουµε θα πρέπει να βρούµε ένα τρόπο επιβολής κάποιου αντίτιµου. Πιστέψτε 

µε ως µέλος της Οικονοµικής Επιτροπής  µας πείρε πολύ ώρα και το συζητήσαµε 

ενδελεχώς µε τα υπόλοιπα µέλη, δεν είναι εύκολο να λες όχι στην αύξηση, δεν είναι εύκολο 

µε ποια έννοια, όταν λες όχι στην αύξηση που εισηγείται η υπηρεσία, θα δηµιουργηθεί ένα 

έλλειµµα, όταν όµως έψαξα για το πώς προκύπτουν τα έξοδα και τα έσοδα, συµφωνώ ότι 

µπορούµε να βρούµε τρόπους να µειώσουµε τα έξοδα όπως και στην πράξη έγινε. Το 

µεγάλο ερώτηµα που προέκυψε από την αναζήτηση είναι πως προκύπτουν τα έσοδα. Τα 

έσοδα που βλέπει η υπηρεσία, πρέπει να είναι τα έσοδα που εισπραχθήκανε δηλ. αυτή τη 

στιγµή ο ∆ήµος Έδεσσας δεν ξέρει τι θα έπρεπε να πάρει ακριβώς για τα ανταποδοτικά 

της καθαριότητας. Βεβαιώνουµε ως έσοδα αυτά που εισπράξαµε και νοούµε ως 

βεβαιωθέντα δηλ. βεβαιωθέντα ίσον εισπραχθέντα, το οποίο είναι παράλογο. Αλλά επειδή 

η κυβέρνηση λέει δεν µπορείς να εγγράψεις στον προϋπολογισµό έσοδα τα οποία 

δύσκολα θα τα εισπράξεις, θα εγγράψεις ως έσοδο τα ποσά που θα εισπράξεις σίγουρα, 

ποια; Τα ποσά που εισέπραξες και πέρυσι. Άρα δεν ξέρουµε ακριβώς ποια λεφτά 

περιµένουµε, πότε τα περιµένουµε, γιατί τα καθυστερεί η ∆ΕΗ, ποιος δηµότης πληρώνει, 

ποιος δηµότης δεν πληρώνει. Πρέπει να γίνει µία τεράστια προσπάθεια από όλους τους 

∆ήµους να καταφέρουµε επιτέλους σαν δήµοι να ξέρουµε τι περιµένουµε να εισπράξουµε 

από τον εισπράκτορα ∆ΕΗ  που του έχουµε αναθέσει να µας εισπράττει τα έσοδα.  Αυτή 

τη στιγµή οι υπηρεσίες δεν γνωρίζουν λεπτοµέρειες για τα χρήµατα από τη ∆ΕΗ, άρα όλη 

η εισήγηση των προβλεπόµενων εσόδων και των προβλεπόµενων εξόδων είναι στην 

τύχη. Όταν κάτι είναι στην τύχη µπορείς εύκολα να το ανεβάσεις και να το κατεβάσεις και 
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να πεις όχι στην αύξηση. Γι΄αυτό το λόγο και εγώ είπα όχι στην αύξηση, µε την ίδια 

ευκολία που µπορούµε να µειώσουµε τα έξοδα, µπορούµε να κάνουµε µια µείωση 4%, αν 

θέλουµε να λαϊκίσουµε ή να το κάνουµε στην πράξη για να βοηθήσουµε την κοινωνία.  

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Σόντρας, ανέφερε τα εξής: Αν 

παρακολουθήσουµε τους προϋπολογισµούς και τα επιβληθέντα τέλη τα τελευταία 

τουλάχιστον δεκαπέντε χρόνια, θα παρακολουθήσουµε ότι σε αυτά τα χρόνια τα τέλη 

έχουν αυξηθεί ελάχιστα, τις περισσότερες χρονιές είναι µηδενική η αύξηση. Αυτό σηµαίνει 

ότι έχουµε µία πολύ σηµαντική υποχώρηση των τελών, άρα των υπηρεσιών των οποίων 

παρέχει ο ∆ήµος σε σχέση µε το παρελθόν. Αυτό είναι µία παρατήρηση που πρέπει να 

έχουµε πάντα στο µυαλό µας γιατί ξεπερνώντας την ηµέρα όπου συζητάµε τα τέλη και 

τον προϋπολογισµό, όλο το υπόλοιπο διάστηµα όλοι µας συζητάµε για πληµµελή 

παροχή υπηρεσιών προς τους δηµότες. Ζούµε σε µία περίοδο κρίσης κι η αλήθεια είναι 

ότι πλειοδοτούµε όλοι στην ευαισθησία της στήριξης των ευπαθών οµάδων. Η 

πλειοδοσία αυτή τις περισσότερες φορές είναι φραστική και στο δια ταύτα αποφασίζουµε 

όπως αποφασίζουµε. Το ερώτηµα είναι, µπορούµε να ασκήσουµε πολιτικές προς τις 

ευπαθείς οµάδες;  Την απάντηση µας την έδωσε η  κα Σαπουντζή νωρίτερα που µας είπε: 

Αν εσείς παρεκκλίνετε των στόχων του προϋπολογισµού το παρατηρητήριο δεν σας 

επιτρέπει να πάρετε επιχορήγηση. Άρα λοιπόν είµαστε ένα πολιτικό όργανο χωρίς πολιτική 

βούληση. Καταλαβαίνω αυτό που λέει ο κ. Φουνταλής, αυτό άσχετα αν αγγίζει τα όρια 

της ουτοπίας, είναι µια πολιτική όµως η οποία αντιστρατεύεται κατά βάση τη λογική της 

ανταποδοτικότητας. Πρέπει να ξέρουµε ότι µε τις αποφάσεις µας τις σηµερινές 

ουσιαστικά δηµιουργείται στο ∆ήµο ένα έλλειµµα ανταποδοτικότητας  της τάξης των 

460.000,00€ περίπου το χρόνο. Αν πάρουµε τις αυξήσεις που προτείνει η υπηρεσία, τις 

οποίες δεν τις παίρνουµε, αυτό το ποσό αφαιρείται από τον προϋπολογισµό του ∆ήµου 

και πρέπει µε κάποιο τρόπο να συµπληρωθεί, αυτό θα συµπληρωθεί µε µη παροχή 

υπηρεσιών. Το ερώτηµα το οποίο καλούµαστε να απαντήσουµε σήµερα είναι το εξής: Τι 

παροχή υπηρεσίας θα παρέχουµε στους δηµότες κι όχι τι τέλος, γιατί µε το τέλος το οποίο 

αποφασίζουµε ουσιαστικά αυτό αντιστοιχίζεται σε µία παροχή υπηρεσιών και η απόφασή 

µας αυτή τη στιγµή λέει πληµµελή παροχή υπηρεσιών στους δηµότες, αυτή είναι η ουσία 

της απόφασής µας.  Τελειώνοντας να πω ότι οι παρεχόµενες υπηρεσίες εφόσον αυτό 

είναι τα ζητούµενο, υπάρχει µία επιλογή από τη µεριά της διοίκησης η οποία λέει ότι εγώ 

πλέον για να µπορέσω να ανταποκριθώ επιλέγω να κινηθώ µε δίµηνα και µε σχέσεις 

εργασίας αυτές και αυτές ή τον τρόπο αυτό λειτουργίας και ενδεχοµένως, όπως από το 

παράθυρο άφησε να εννοηθεί και ο κ. Ταπαζίδης, εκφράζοντας µία φιλελεύθερη πολιτική, 

να δούµε µπροστά µας και ζητήµατα απελευθέρωσης υπηρεσιών του ∆ήµου προς τους 
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δηµότες. Αυτά όλα συνεκτιµώνται και οδηγούν σε µία πολιτική απόφαση. Τι παροχή 

υπηρεσιών έχουµε στους πολίτες και τελικά µε τον φετινό προϋπολογισµό, από ποιους 

θα ασκούνται αυτές οι υπηρεσίες προς τους πολίτες. Γιατί αυτό είναι το ζουµί της 

συζήτησης της σηµερινής.             

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης, ανέφερε τα εξής: ∆εν εισηγούµαι 

αύξηση δηµοτικών τελών, ψηφίζω την εισήγηση που λέει να µην αυξηθούν τα δηµοτικά 

τέλη για να µην υπάρχουν παρερµηνείες ενδεχοµένως στην κοινωνία της πόλης από τα 

ΜΜΕ. Προσπάθησα να βάλω µια λογική  που λέει σέβοµαι το περιβάλλον, η πρότασή 

µου δεν έχει κυρίως οικονοµικούς όρους, έχει περιβαλλοντικούς όρους, όρους 

ευαισθησίας του περιβάλλοντος, όρους αλλαγής νοοτροπίας του πολίτη. Να ανοιχθεί 

στο ∆ηµοτικό συµβούλιο πρώτα, και στην κοινωνία µια τέτοια ζύµωση, να φέρουµε 

ειδικούς, να κάνουµε πολιτικές επικοινωνίας για να αλλάξουµε νοοτροπία στους πολίτες. 

Ο ∆ήµαρχος κ. ∆ηµήτριος Γιάννου, ανέφερε τα εξής: Αναγκαζόµαστε να κάνουµε 

προϋπολογισµούς και οι προϋπολογισµοί πρέπει να είναι κοντά στο πραγµατικό. Θα 

πρέπει να εναρµονιστούν αυτοί οι προϋπολογισµοί µε αυτό που εισπράττουµε. Όντως 

είναι εσφαλµένες µερικές τακτικές και όντως δεν δίνουνε το καθαρό αποτέλεσµα, γιατί 

µπορεί κάποια στιγµή λόγω της ρύθµισης να έχουµε αποτελέσµατα που δεν 

αντιπροσωπεύουν και δεν ανταποκρίνεται στο καθαρό γεγονός. Στο δήµο φτάσαµε σε 

ένα επίπεδο που µπορούµε να ελέγχουµε και τα έσοδα και τα έξοδα, δυστυχώς όµως 

στερούµε από τους συµπολίτες µας πολύτιµα αγαθά, θα µπορούσαµε να είχαµε 

καλύτερη καθαριότητα, καλύτερη απολύµανση, θα µπορούσαµε να βοηθήσουµε τους 

φτωχούς, αλλά όταν υπάρχουν τέτοιοι νόµοι πρέπει να προσαρµοστούµε και να µην λέµε 

πράγµατα που δεν µπορούν να γίνουν.   Θα πρέπει το σκουπίδι να το κάνουµε χρήµα 

µας, είναι κτήµα µας και σας λέω ότι από του χρόνου θα επιβληθεί ένα τέλος για τα 

σκουπίδια που θα θάβουµε. Καταλαβαίνετε ότι είναι θέµα παιδείας. Η παροχή υπηρεσιών 

προς τον δηµότη είναι αυτό που µετράει κι όχι πως θα προσφέρεται και ξέρετε αν η πόλη 

είναι καθαρή κανείς δεν θα πει τον εργάτη, είσαι διµηνήτης ή µόνιµος υπάλληλος; Με 

πόνο ψυχής παίρνουµε αποφάσεις όµως πρέπει να διοικήσουµε πιστεύω ότι οι 

συνδηµότες µας, µας στείλανε εδώ για να διοικήσουµε σωστά συνετά και όχι µε 

λαϊκισµούς και φανφάρες και πράγµατα που πολλές φορές γίνονται αρεστά σε µερικούς 

αλλά βλάπτουν το σύνολο.   

Ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Βασίλειος ∆ηµητριάδης, ανέφερε τα εξής: Υπάρχει µία 

τακτική η οποία λέει ότι αν υποβαθµίσω κάποιες υπηρεσίες, τις απαξιώσω στη συνείδηση 

του κόσµου, µετά πολύ εύκολα µπορώ να τις ιδιωτικοποιήσω. Νοµίζω η τακτική αυτή έχει 

εφαρµοσθεί τα τελευταία χρόνια στο ∆ήµο της Έδεσσας. Έχει υποβαθµισθεί η ποιότητα 
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παροχής των υπηρεσιών προς το δηµότη, έχει απαξιωθεί στη συνείδησή του και τώρα 

πηγαίνει σιγά – σιγά µε το νέο προϋπολογισµό να δοθεί σε ιδιώτες. Αυτά τα έσοδα από τα 

σκουπίδια αντί να τα εκµεταλλευτούµε εµείς θα πρέπει να τα δώσουµε στους ιδιώτες; 

Ενόψει των ανωτέρω ο Πρόεδρος καλεί το ∆ηµοτικό Συµβούλιο να αποφασίσει 

σχετικά και θέτει σε ψηφοφορία την πρόταση του ∆ηµοτικού Συµβούλου κ. Μιχαήλ 

Φουνταλή, δηλαδή να µειωθούν τα παραπάνω δηµοτικά τέλη κατά  30%. 

 Ακολούθησε ψηφοφορία, στην οποία µε την εισήγηση της Οικονοµικής Επιτροπής 

τάχθηκαν είκοσι τρία (23) µέλη του Συµβουλίου και µε την πρόταση του ∆ηµοτικού 

Συµβούλου κ. Μιχαήλ Φουνταλή,  µόνο ο ίδιος.  

 Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο ύστερα από ευρεία διαλογική συζήτηση, αφού είδε τα 

παραπάνω στοιχεία της αρµόδιας υπηρεσίας και αφού έλαβε υπόψη του όλες τις 

παραπάνω διατάξεις, καθώς και τις σχετικές εισηγήσεις της Οικονοµικής Επιτροπής 

(αριθµ. απόφασεων 153/2014 & 170/2014) και την υπ΄αριθµ. 324/2013 απόφαση του 

∆ηµοτικού Συµβουλίου  

Αποφασίζει  

Α. Κατά πλειοψηφία  τη µη αναπροσαρµογή των τελών καθαριότητας και 

φωτισµού για το οικον. έτος 2015, δηλαδή παραµένουν όπως έχουν επιβληθεί µε την 

υπ΄αριθµ. 324/2013 απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου για το έτος 2014 και αναλυτικά 

περιγράφονται στην εισήγηση της Οικονοµικής Υπηρεσίας προς την Οικονοµική 

Επιτροπή. 

Β. Οµόφωνα τη µείωση κατά ποσοστό 50% των ∆ηµοτικών τελών καθαριότητας 

και φωτισµού για την πρώτη και κύρια κατοικία των ατόµων µε αναπηρία και των 

τρίτεκνων οικογενειών, σύµφωνα µε τα δικαιολογητικά και τις προϋποθέσεις που 

αναφέρονται στο σκεπτικό της παρούσας.  

Οι προαναφερόµενες µειώσεις θα ισχύσουν από το έτος 2015 και µέχρι 

ανακλήσεώς τους και εφόσον έχουν ολοκληρωθεί οι απαραίτητες διαδικασίες µέσω της 

∆.Ε.Η. ή οποιουδήποτε άλλου παρόχου ηλεκτρικής ενέργειας, σύµφωνα µε το εισηγητικό 

µέρος της παρούσας.  

Από την κατάθεση της αίτησης που θα συνοδεύεται από τα απαιτούµενα 

δικαιολογητικά, έως την αλλαγή των τ.µ. στη ∆.Ε.Η. ή σε οποιοδήποτε άλλο πάροχο 

ηλεκτρικού ρεύµατος, θα µεσολαβεί πάντα εύλογο χρονικό διάστηµα, κατά τη διάρκεια 

του οποίου σε καµία περίπτωση δεν δηµιουργείται υποχρέωση του ∆ήµου για καταβολή 

αχρεωστήτως εισπραχθέντων ποσών ή συµψηφισµού κ.λπ. 
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Το συνολικό κόστος από τη µείωση των εσόδων, θα βαρύνει την ανταποδοτική 

υπηρεσία του ∆ήµου µας και θα καλυφθεί µε την εξοικονόµηση πόρων από τον άµεσο 

και δραστικό περιορισµό των ελαστικών δαπανών των ανταποδοτικών υπηρεσιών. 

 Ανακαλεί την υπ΄αριθµ. 355/2007 απόφαση ∆ηµοτικού Συµβουλίου. 

Ο ∆ηµοτικός  Σύµβουλος κ. Μιχαήλ Φουνταλής µειοψηφεί µε το πρώτο σκέλος της 

παραπάνω απόφασης. 

 Ο ∆ηµοτικός  Σύµβουλος κ. ∆ηµήτριος Ταπαζίδης ψηφίζει την παραπάνω 

απόφαση µε  επιφύλαξη  όσον αφορά τα τέλη των σούπερ µάρκετ. 

H παρούσα απόφαση να δηµοσιευθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρ. 66 του 

Β.∆. 24-9/20-10-1958. 

Η παρούσα απόφαση πήρε αριθµό  221/2014 

Αφού αναγνώστηκε το πρακτικό αυτό υπογράφεται ως ακολούθως. 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΟΥ ∆.Σ. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΓΚΙΟΥΡΟΣ 

 

 

Ακριβές απόσπασµα  

Έδεσσα  13/11/2014 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΟΥ ∆.Σ. 

 

 

 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ Ν. ΓΚΙΟΥΡΟΣ 

ΤΑ ΜΕΛΗ 

Βερικούκης Χρήστος,  Γιώγας ∆ηµήτριος,  ∆ασκάλου 

Χρήστος, ∆ηµητριάδης Βασίλειος, ∆ίου Αναστάσιος,  

Ζδρου Αικατερίνη, Ιατρίδου – Βλαδίκα Αναστασία,  

Κατσάρα – Βλάχου Μαρία, Κούκος Γεώργιος,  

Λαµπρόπουλος Κωνσταντίνος, Μάρκου ∆ιονύσιος,  

Παρθενόπουλος Γεώργιος, Πέτκος Χρήστος, Πισλίνας 

Χρήστος, Ρυσάφης Αντώνιος, Σαµλίδης Μιχαήλ,  

Σόντρας Ιωάννης, Ταµβίσκου Ευτυχία, Ταπαζίδης  

∆ηµήτριος,  Τσιβόγλου Χρήστος, Φουνταλής Μιχαήλ, 

Φράγκου-Κυανίδου Ελισάβετ, Χατζόγλου Ιωάννης.   

 

Αποδέκτες προς ενέργεια:  

          - Αποκεντρωµένη ∆ιοίκηση Μακεδονίας Θράκης  

             Τµήµα ∆ιοικητικό Οικονοµικό Ν. Πέλλας 

- Προϊσταµένη τµήµατος προσόδων & ακίνητης περιουσίας κα Μ. Μήτσου 

- Προϊστάµενο τµήµατος διοικητικών & οικονοµικών υπηρεσιών ∆.Ε. Βεγορίτιδας 

Εσωτερική ∆ιανοµή (ηλεκτρονικά): 

- Προϊσταµένη ∆/κών& Οικονοµικών υπηρεσιών κα Μ. Ρούσκα 

- Προϊστάµενο Κοινωνικής προστασίας, Παιδείας, Αθλητισµού, Πολιτισµού & 

Νέας γενιάς κ. Α. ∆ήµτση  

- Λογιστήριο κ. Φ. Παρούτογλου 

- Αντιδήµαρχο Οικονοµικών κ. Ι. Μουράτογλου 

ΑΔΑ: ΩΒΨΓΩΡΠ-3ΓΨ
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